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      Annotation

    
        
          В данной работе изложена методика создания газотурбинной установки мощностью 2,3 МВт на основе уже существующего прототипа ТВ3-117. Дано общее описание установки-прототипа и некоторые особенности конструкции. Проведен расчет тепловой схемы, приближенный расчет компрессора, расчет камеры сгорания, газодинамический расчет проточной части турбины компрессора (ТК) и свободной турбины (СТ), расчет закрутки потока в последней ступени СТ, проведено профилирование по 5 сечениям, построение основных деталей установки (лопатки, диска и ротора силовой турбины), расчет на прочность элементов конструкции. Описаны основные принципы конвертации авиационных газотурбинных двигателей (ГТД) в газотурбинные установки (ГТУ).
        

        
          This work contain the method for creating a 2.3 MW gas-turbine plant based on the already existing prototype TB3-117. A general description of the prototype installation and some design features are given. The calculation of the thermal scheme, the approximate calculation of the compressor, the calculation of the combustion chamber, the gas-dynamic calculation of the flow section of the compressor turbine (TK) and the free turbine (CT), the calculation of the flow swirl in the last stage of the CT, 5 sections of the installation, the basic parts of the installation (blades, disk and rotor of the power turbine), the calculation of the strength of structural elements. The basic principles of the conversion of aircraft gas turbine engines (GTE) into gas turbine units (GTU) are described.
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